
Mødedatoer: Onsdag 21.8.24 (SH) – Onsdag 11.9.24 (BE) – Onsdag 23.10.24 (AN) –  

Onsdag 20.11.24 (KS) – Onsdag 18.12.24 (KS) – Onsdag 22.1.25 (AN) – Onsdag 19.2.25 (BE) 

– Onsdag 26.3.25 (SH) – Onsdag 23.4.25 (KS) – Onsdag 21.5.25 (AN) – Onsdag 11.6.25 (SH) 

 

 

       

 

Nr. 9 - 2024 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Onsdag 23.10.2024  

kl. 17.00 – 19.30 

I PM2 

 

 

 

 
Afbud: Jørgen Romme, Annelene Nørgaard, Oliver Rehnquist 

Hansen, Marco Holm Tarp 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Referent: AN 

Andre deltagere:   

Sang:  

Sang næste møde: Anders (elevråd) 

 Afbud fra CA næste gang. 

Hvad handler punktet om, er der 

særlige ansvarlige, gæster og er det til 

orientering (O), drøftelse (D) eller 

beslutning (B) 

 

  

Referat:  
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Meddelelser fra:                  

a) Eleverne  

b) Ledelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(O) 15 min 

Elevråd:  

Bad efter idræt og holdninger til skærmbrug er blevet 

drøftet ved det seneste elevråd. 

Der er ønske om sodavand i kantinen.  

Forlængerledninger til klasserne er også et ønske. 

Der er ønske om at få toiletterne kønsopdelte. 

Der er kritik af, at der mangler papir og ekstra 

rengøring efterspørges på toiletterne. Flere spejle er et 

ønske ved idrætsfaciliteter.  

Nogle elever vil gerne have adgang til bogmaterialer 

frem for licenser. 

Ønske om adgang til mobiltelefonerne i frikvartererne. 

Det er et ønske, at få et møde med PR og Erik om alle 

ønskerne. PR indkalder til møde. 

 

Praktikugen gik godt for 9.  

 

SFO. 

-En pædagog går på barsel 8.11 - og der er ansat en 

barselsvikar. 

- Vi får en pædagogstuderende i praktik 2 fra den 1.12 

– 31.5. 
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 -Veloverstået høstfest i rød fløj, med kæmpe 

opbakning fra forældrene.  

- Rekorddag for alle i SFO. Fede medaljer, som er rester 

fra motionsdagen. Det var et hit. 

- Børnehaveklasselederne har møde med vores tyske 

venskabsinstitution og Grænseforeningen den 5. 11. 

- Der er informationsaften den 7.11 for kommende 

børns forældre. 

Årshjul for SFO’en blev vist, de er dynamiske for begge 

fløje. De er heller ikke færdige endnu, men godt på vej.  

 

Udskoling 

Vi er ved at planlægge skolerejse 9. årg.  

Skole-hjem-samtalerne er i fuld gag. De er velafviklet 

indtil videre. 

MUS-samtaler er godt i gang i udskolingen.  

Specialklasserne er godt i gang. Almen klasserne er 

også alle godt i gang. 7. er landet. Det er vi glade for.  

 

PR 

Lige nu er vi optaget af at arbejde med ”Retningslinje 

for håndtering af klagesager”. Det handler om 

respektfuld håndtering af klager, så vi dels lytter til 

klagere – og dels tager hånd om vores medarbejdere. 

I Aabenraa skolevæsen fylder det meget, at 

segregeringsprocenten skal ned.  

Skolerne skal lave en plan for, hvordan vi får flere 

specialklasseelever ud i almenklasser.  

På Hærvejsskolen skal vi ned på ca. 45 elever.  

Det drøftes i løbet af november, hvordan vi tænker 

denne opgave løst – og derefter inddrages relevante 

forældre og medarbejdere. 
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Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter Generelt er der god stemning i personalegruppen. Der 

er mange test i øjeblikket. Det kan føles voldsomt for 

eleverne, og lærerne kan dårligt nå at forholde sig til 

resultaterne af testene. Lærerne prøver at afvikle det så 

behageligt for eleverne som muligt. 

b) Forældrevalgte 7.d forældre-elev-arrangement på fredag. Det er gjort i 

ønsket om at få et godt forældresamarbejde. 

Aktiviteten er lasergame.  

 

Oplevelse er, at 7. årgang er kommet godt i gang. Godt 

miljø, vi har. 

 

Der har været henvendelse om, at klassekassen måske 

betaler for familier, der ikke betaler. Det er frivilligt at 

betale til klassekassen – men indbetaling til kost er en 

forventning til alle. Langt de fleste betaler – men det er 

et område, der drøftes i flere indskolingsklasser. 

 

Motionsdag velafviklet. 
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Karakterer er der opmærksomhed på. Dejligt, at der er 

færre 02. Matematik bør vi have fokus på. 

 

Mellemtrinnet har nogle stole, hvor fodstøtte skal 

justeres. Det kommer der styr på.  

 

Forældrehenvendelse på, om klasselærer kan følge med 

klassen videre op.  

 

c) Formanden  

(O/D) 10 min  
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Hvordan arbejder vi videre med dette 

punkt?: 

Hvordan fastholder og udvider vi 

forældresamarbejdet? Herunder, 

hvordan inddrager vi forældrene mere i 

skolens liv og læring? 

Jørgen 

(D/B) 10 min 

Punktet om forældresamarbejde i skolen skubbes til 

næste skolebestyrelsesmøde.  
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Hal 2: 

Ønske fra den lokale hal 2-gruppe om, 

at skolebestyrelsen beskriver, hvilke 

fordele, der ville være ved en hal 2. 

 

Inspirationsspørgsmål: 

Noget fra dig som forening, hvad kunne 

det betyde, hvis vi havde en ekstra hal. 

Hvem vil den ekstra hal være til glæde 

for? 

Hvor mange medlemmer repræsenter 

I? 

Det er ikke bare en hal, det er hele 

faciliteten (omklædning, mødested, 

toiletter) 

Vi ser umiddelbart at faciliteterne er? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(D/B) 10 min PR 

PR er blevet spurgt af den lokale ”Hal-2-gruppe” om, 

hvad vi tænker i forhold til glæder og fordele ved en 

ekstra hal. Følgende nævnes: 

 

Udfordringerne ved det eksisterende er, at vi ikke har 

plads til de eksisterende klasser. Det betyder, at vi har 

elever, der skal gå til Rødekro hallen hvert år. 

 

SFO mangler hal-tider. 

 

Børnehaven mangler meget halfaciliteter. 

 

Seniorgymnastik kan også gøre brug af sådanne 

faciliteter.   

 

Vi ønsker at lægge yderligere vægt på børns sundhed 

og bevægelse. Eleverne vil gerne bevæge sig i 

frikvartererne, hvorfor udskolingen benytter hallen, 

mellemtrinnets elever bør også have hal-tider i lighed 

med udskolingen.  

 

Vi vil i højere grad kunne lave undervisning gennem 

bevægelse, som undervisning i en hal vil kunne, og som 

er noget elevernes trivselsundersøgelse efterspørger, 

når undervisningen kan virke kedelig.  

 

SB kan se mange fordele ved, at vi får bedre 

halfaciliteter.  

 

PR skriver svar til ”Hal-2-gruppen”. 
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Principper - hvilke har vi og hvilke 

mangler vi? 

Principper.docx

 
(D/B) 10  min PR 

Alle i skolebestyrelsen ser på Undervisningsministeriets 

forslag til principper. 

På næste skolebestyrelsesmøde drøftes, om der er 

nogle principper, vi ønsker udarbejdet. 
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Valgfag 

 

 

(D/B) 10 min AN 

Gennemgang af de valgfag der er på hhv. 7. og 9. kl. 

 

8. årgang går til prøve i det valgfag, som eleverne 

valgte på 7. årgang.  

  

  

Pause med spisning Tak for mad! 
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Jørgen ønsker at trække sig som 

formand for skolebestyrelsen.  

Valg af ny formand. 

 

(B) 10 min Jørgen 

Nyvalgte:  

Formand Christian Gram og næstformand Jens Erik 

Larsen. 

 

Tak til Jørgen – og velkommen til Christian og Jens. 
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Princip for samarbejde med 

lokalområdet – første drøftelse. 

Princip for 

involvering af lokalområdet.docx

bosaetningsstrateg

i-2025-for-aabenraa-kommune.pdf
 

 

 

 

 

 

 

 

 

(D) 10 min Michael 

Bagvedliggende tanker for Princip for involvering og 

brug af lokalsamfundet præsenteres af Michael. 

Der er meget at ’hente’ i et lokalsamfund som kan 

berige skolen i lokalsamfundet, for at skabe tilhør til det 

sønderjyske.  

 

Aftale: I løbet af de næste måneder drøftes tankerne 

om at berige skolen i lokalsamfundet på skolen – både 

blandt elever og medarbejdere.  

Herefter udarbejder PR et første udkast til et princip, 

der kan øge fokus på involvering i lokalsamfundet.  

 

Bilag til inspiration: Bosætningsstrategi 2025 for 

Aabenraa Kommune. 
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Betalt lektiehjælp. Har skolebestyrelsen 

en holdning til dette emne – eller i det 

hele taget til lektier? 

 

(D) Pernille 10 min 

Drøftelsen gik i flere retninger: 

- Vi har ikke en holdning til betalt lektiehjælp. Det 

må være en konkret vurdering fra den enkelte 

forældre. 
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- Vi anbefaler ikke betalt lektiehjælp. Skolen bør 

være gratis og kunne håndtere opgaven. 

- Vi ønsker at drøfte problematikken omkring 

lektier og udarbejde et princip for lektier på 

Hærvejsskolen. 

 

Aftalt: PR udarbejder et oplæg ud fra tidligere 

retningslinje om lektier som inspiration til et evt. 

princip. 
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Evt. 

 

 

 

 

Alle 10 min 

Alle medarbejdere i kommunale virksomheder deltager i 

den kommunale trivselsundersøgelse i lige år. 

Undersøgelsens hovedresultater vises. Vi har meget 

travlt, bliver trætte – også derhjemme, men der er høj 

social kapital, godt samarbejde også med ledelsen og 

tydeligt fælles værdisæt. 

  

  

 Punkter til næste møde: 

- Forældresamarbejde. 

- Er der principper, vi ønsker at arbejde mere med? 

- Oplæg ang. lektier – evt. opstart på udarbejdelse 

af et princip om lektier på Hærvejsskolen. 

 

Punkter til kommende møder: 

 

 Klassedannelse kommende 7. årgang – 

december. 

 Januar: Princip for inddragelse af lokalsamfundet 

i skolens liv. 

 Indtjeningen fra skolefesten – ved slutningen af 

skoleåret. 

 Maj: Status på bad og idræt. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Årshjul 

2024-2025.docx
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


